
V Libochovanech dne 5. října  2009 

  

  

Dobrý den vážení návštěvníci našich webových stránek. 

  

Aktivita uplynulých dní mi nedovolila si sednout a psát. Napětí se trochu uvolnilo, takže se pokusím 

zmapovat blízkou minulost naší obce. Po ukončení prázdnin, přivítání nového školního roku v první 

třídě v Žalhostické základní škole, ukončení povodňové sbírky pro děčínskou obec postiženou letní 

povodní, jsme se střemhlav vrhli na opravu libochovanského kostela. Byla nám přidělena dotace 

z ministerstva kultury na první etapu oprav. Místní kolorit ústního podání „zaručených“ informací se 

opětovně rozvinul a nebere v potaz zaslaná stanoviska památkářů, jasné termíny uzavřených smluv. 

Škoda, že se informace shánějí jinde než na úřadě. Podezřívavé hlasy o špatném výběru dodavatele, o 

jejich nepatřičné práci, přesvědčování se na vlastní oči lezením po lešení, nevím co si o tom myslet. 

Tedy já si myslím, ale nebudu to ventilovat. Proč se ti samí neangažovali již dávno, mohla být 

dominantní budova jejich současným snažením vše kritizovat dávno opravena. Sic! Na vyřízení druhé 

žádosti o podporu započaté opravy čekáme, podle dnešního sdělení se komise sejde na konci tohoto 

týdne. Kdyby to vyšlo, tak bude opravena celá hlavní věž. Když to nevyjde, budeme muset čekat na 

příležitost dotace do příštího roku. Nebo si snad někdo myslí, že stavební firmy budou provádět 

opravy zadarmo? 

  

Dva uplynulé víkendy zněly kostelem tóny hudebních nástrojů dechových, strunných a skladby 

varhanní. Ti, co si nenechali ujít příležitost poslechnout si skladby hudebních velikánů doby minulé, 

odcházeli velmi spokojeni. Zvláště milá návštěva italské benátské hudební skupiny „Musica Prattica“ 

ozvláštnila hudební libochovanský festival, v pořadí první. Na  čas předvánoční se pokouším zajistit 

dospělé zpěváky, kteří by přivezli vánoční zpěvy a koledy. Vystoupení dětí z Vinohrádku je jisté. 

  

Meziroční kontrola hospodaření obce kontrolním orgánem Krajského úřadu v uplynulém týdnu 

dopadla bez připomínek. Byla ukončena dotace na vybavení a provoz přepážky Czech Pointu na 

našem úřadě. Paní Vencláková a paní Skružná budou v pracovní době tuto službu pro občany 

vykonávat. 

  

Možná jste si všimli, že okolo studní na malé návsi a v prostoru mezi domy na návsi jsou obestavěné 

studny. Nejsou už funkční, přesto by mohly být nebezpečné. Dostanou ještě dřevěné „čepice“, aby 

celkový dojem byl alespoň pro oči příjemný, když už nejsou používané. 

  

Ještě do konce tohoto roku budou vydány nové pohlednice, s novými záběry na obec. Vím o tom, že 

několik nadšených amatérských fotografů vlastní nevšední záběry naší obce, ale zatím nikdo nepřišel 

s tím, že by je poskytl pro účely vydání na pohlednicích. A tato možnost tu opravdu je. Takže přijde 

někdo? 

  



Akcemi pro děti se zabývá skupina rodičů, která připravila zajímavá odpoledne nejen pro děti, ale i 

jejich doprovod. Podle informací předložených na posledním veřejném zasedání v září, budou 

zakládat občanské sdružení. Je to dobře, protože takováto uskupení mohou získávat na jimi pořádané 

akce významné finanční podpory grantů, dotací kraje i ministerstev. I v hodnocení obcí je důležitá 

aktivita občanských spolků, na něž je naše obec velice chudá. Budete-li sledovat hodnocení obcí 

v soutěži vyhlašované „Spolkem pro obnovu venkova“ a ministerstvem zemědělství tak zjistíte, že 

kladně jsou hodnoceny právě ty obce, kde je rozvinuta spolková činnost. Snad i tahle společenská 

stránka bude v naší obci jednou na lepší úrovni. 

  

V současné době řeším neustále problém převodu pozemků z Pozemkového fondu na naší obec. 

Poslední žádost o bezúplatný převod byla zamítnuta, byl nabídnut odprodej těchto pozemků. Myslím, 

že je to nesmysl, aby si obec kupovala pozemek, který je místní komunikací, pozemek, který je veden 

jako veřejná zeleň, pozemek určený pro bydlení, když navíc všechno je vedeno ve schváleném 

územním plánu. Bude to dlouho trvat, než se nějakým úředníkům vysvětlí, co vlastně od nich 

požadujeme, abychom mohli normálně fungovat. Několik „chytrých hlav“, které se postaraly o 

převody za babku, aby je vzápětí státu odprodaly za miliony nám malým zavařily pěkně nechutnou 

polévku, kdy nám takto ztížily převody toho potřebného. To je také takový český kolorit. Ale o tom by 

se daly napsat romány. Tak snad jindy a jinde.    

  

Na shledanou příště se těší starostka obce, Ivana Sklenářová 

 


